

**Referat fra bestyrelsesmøde i Pædagogisk sektor,
d. 14. december, kl. 8.30 – 15.30
Mødesalen i FOA, Granhøjvej 18**

REFERAT

	Emne:	Uddybning af punkt	Referat
1.	Formalia:	<ul style="list-style-type: none"> a. Velkomst b. Tilstede og afbud. c. Ordstyrer: d. Referent: e. Godkendelse af dagsorden. f. Den gode historie/dagens smil. 	<ul style="list-style-type: none"> a. b. Tilstede: Afbud: Karen, (Susanne, er gået ud af bestyrelsen) c. Jeanette d. Vita e. Godkendt f. Lene og Jette leverer dagens smil
2.	9.00-10.00 Bekendtgørelsen om psykisk arbejdsmiljø	<p>Gennemgang og drøftelse af anvendelsen af bekendtgørelsen for psykisk arbejdsmiljø, herunder også AT-vejledningen om høje følelsesmæssige krav i arbejdet med mennesker.</p> <p>Lone Smedegaard deltager og giver en indflyvning til bekendtgørelsen og vejledningen og hvordan den kan bruges i arbejdsmiljøarbejdet.</p> <p>Bilag 1, 2 og 3</p>	<p>Lone deltager ikke som planlagt da hun er fraværende, vi inviterer hende til næste møde, hvis hun har tid.</p> <p>Heidi Toft har refereret til bekendtgørelsen ifm. en sygesamtale, hvor medlemmet var sygemeldt grundet følelsesmæssige udfordringer på arbejdspladsen. Det er arbejdsgivers ansvar at der er et ordentligt arbejdsmiljø, og arbejdsgiver havde sat denne medarbejder i et følelsesmæssigt pres. Det gør Heidi arbejdsgiveren opmærksom på under mødet, det afføder at arbejdsgiver giver medarbejderen en chance mere, og siger at de fremadrettet vil have mere opmærksomhed på arbejdsmiljøet og presset på den enkelte medarbejder.</p>
3.	10.00-10.30 Arrangementer	<p>Opfølgning på arrangementer:</p> <ul style="list-style-type: none"> a. Relationsformidlerne.dk – forår '24 – Jette. b. Ladywalk – Jeanette. Har Mette hørt fra FOA Århus? c. Foredrag om ADHD - Mette. d. Idéer til efterårets arrangementer? 	<ul style="list-style-type: none"> a. Jette har fundet ud af, at prisen på seneste arrangement fra dem var på ca. 30.000 kr. Men det var for mange mennesker. Jette vil undersøge hvad de koster, når vi er en forening og det max. er for 30 pers. b. Mette har endnu ikke fået en tilbagemelding fra FOA Århus, kun at de vil tage det med på et ledermøde. Vi har en drøftelse om, at Lade Walk mest henvender sig til kvinder. Konklusionen bliver, at vi på et andet tidspunkt kan lave et arrangement, der mest henvender sig til mænd, hvis der kommer efterspørgsel på det. c. Mette har snakket med oplægsholder Mette, som godt kan vinkle oplægget til at handle om det at være kollega til en der er psykisk sårbar og hvordan man kan agere i det. Vi sender indbydelse ud til vores medlemmer inden jul, Jette slår det op på FB. Vi sender en sms-reminder ud når vi nærmer os. d. Lene har skrevet til Rikke Mørkholt for at høre om hun kan

			<p>afholde workshop omkring arbejdsfællesskaber evt. over 2 aftener. Hun har svaret at hun er interesseret, men vil gerne høre nærmere om tid og forventninger fra os. Prisen vil afhænge af deltagerantal, så det vil hun vende tilbage med. Vi forestiller os at vi indbyder til spisning kl. 17.30-18.00 med oplæg kl. 18-21. Arrangement vedr. hjemløse har vi ikke nyt om på nuværende tidspunkt.</p> <p>Vi vil overveje om det kan være relevant med arrangementer som er mere fagopdelt, i stedet for nogle som favner alle vores faggrupper.</p>
4.	10.30-10.45 KORT PAUSE		
5.	10.45-11.15 Møde med politikere	<p>a. Lave dagsorden til møde med Gitte Villumsen. Hvilke temaer er højaktuelle til en drøftelse med Gitte og Signe?</p> <p>b. Udkast til invitation til Trine Frengler og Birgitte Majgaard. Bilag 4. Udkast til invitation</p>	<p>a. Vi har fået tilkendegivelse fra Gitte at hun gerne vil deltage, men har endnu ikke hørt fra Signe. Mødet er berammet til 8. februar. Mette sender dagsorden til Gitte og Signe i januar. Vi drøftede følgende overskrifter:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Dagplejen både den centrale og decentrale • Inklusion <p>b. Mette læser udkast op. Mødet er berammet til 16/5. Mette sender indbydelse til dem nu, så det kan komme i kalenderen. Vi drøfter punkter på februar mødet og sender dem efterflg. til Trine og Birgitte. Pt. har vi flg. forslag: Budgetprocessen (hvordan kan vi arbejde tættere sammen med politikerne, så de får flere vinkler på spareforslagene inden de skal træffe beslutninger). Skolevægning – forebyggelse.</p>
6.	11.15-12.00 LUU Pædagogisk	<p>Orientering om punktet fra seneste LUU, hvor vi skulle drøfte muligheden for at lave en Trin for trin guide, som skal gøre det lettere for medarbejdere og ledere at håndterer det praktiske omkring optagelsen på PA-uddannelsen.</p>	<p>Mette har haft det på som et punkt til LUU. I Århus kommune er de godt kørende ift. oplysningsmateriale til ledere og medarbejdere ifm. den pædagogisk assistent uddannelse. Uddannelseskoordinatoren fra Århus Kommune delte deres materiale med os på LUU, som vi kan bruge som inspiration til vores to kommuner. Skolen ønsker ikke at blande sig i den økonomiske del, den del ligger hos kommunerne. Konklusionen er, at det er kommunerne selv, der bør lave vejledninger, som gør det mere overskueligt for både medarbejdere og ledere at komme gennem ansøgningsprocessen til uddannelsen. Mette sender materialet til Mogens Sønderby i Skanderborg, som lige nu arbejder med at hente viden om den pædagogiske</p>

			assistentuddannelse på merit ift. opkvalificeringspuljen.
	12.00-13.00 FROKOST		
7.	13.00-13.45 Pædagogisk Sektors målprogram	Orientering og drøftelse om målprogrammet vedtaget på Pædagogisk Sektors årsmøde. Bilag 5. Målprogram	Vi havde en drøftelse af nogle af punkterne i pædagogisk sektors målprogram. Der er meget at tage fat på i den kommende kongresperiode. Sektorbestyrelsen og sektorformandsgruppen kommer til at have mange drøftelser omkring de forskellige temaer og Kim kommer selvfølgelig også til at trække af på de overordnede politiske elementer i målprogrammet. Vi vil løbende drøfte de på vores bestyrelsesmøder og så må vi se hvordan og i hvilken rækkefølge vi skal arbejde med det lokalt.
8.	13.45-14.15 Orientering fra kongressen	Hvad blev besluttet på kongressen? Hvilken indvirkning får det på vores arbejde i 2024?	Nogle af elementerne i kongressens beslutning er: Fællesskabsløsninger: Vi skal arbejde på hvordan vi kan bruge fællesskabets styrke til at løse nogle af opgaverne fremadrettet, i stedet for at afdelingerne løser hver enkelt sag lokalt. Organisering skal der fortsat være meget fokus på. Hvordan kan vi gøre opmærksom på den faglige sparring som medlemmerne får i FOA. Vi skal fortsat snakke fag og faglighed. Forbedre TR-dækning på alle arbejdspladser. Vi vil afvente hvor fokus kommer til at ligge og løbende holde øje med om der er noget vi i vores bestyrelse skal forholde os særligt til.
9.	14.15-14.45 KAFFEPAUSE		
10.	14.45-15.00 Status på organisering		Christian fremlægger et fint overblik over både ind- og udmeldelser.
11.	Aftaler og punkter til næste møde:	Opsamling på hvilke aftaler vi har lavet i dag. Hvem har hvilke opgaver frem mod næste møde. Er der brug for hjælp til det?	Vi inviterer Lone til vores næste møde. Vi sender indbydelse inden Jul til medlemmerne til ADHD-arrangement d 29/2. Mette sender mail med indbydelse til Gitte Willumsen i januar Vedhæft "FOA's visioner og mål" med referat Lene undersøger med Rikke Mørkholt Jette undersøger med relations formidlerne.
12.	Evaluering af dagen:		
13.	Eventuelt:		

Med venlig hilsen
Mette og Vita